
(COLOR) - Pub: ANDORRA-ND  Doc: 02295G  Red: 60%  Ed: Primera EDICION  Cb: 00  Enviado por:  
Dia: 23/03/2010 - Hora: 21:43

DIMECRES
24 DE MARÇ DEL 20106 el Periòdic d’Andorra

Opinió

Opinió

Director: Joan Ramon Baiges.
Subdirector: Enric Guinart Mauri.
Gerent: Josep Segura.

Política: Iago Andreu i Marc Rodríguez. Societat: Pepa Gallego, Irene Casasayas, Clara Garnica i Eva Arasa. Esports: Iván Moure i Rafa Mora. Cultura i espectacles: Andrés Luengo i 
Núria Salvà.  Àrea Monogràfics: M. Teresa Blanco. Diagramació: Biel Rosell, Josep Capell (Sistemes) i Nerea Moreno. Fotomecànica: Pako Temprado. Fotografia: Tony Lara i Ona 
Morante. Edició: Marcel Tuyet i Laia Martínez.    ANDORRANA DE PUBLICACIONS Director comercial: Adrià Ledo. Publicitat: David Aunión, Xavier Farran i Nelly Dedea. Cap Àrea 
Monogràfics: David Aunión. Administració: Nona Muñoz i Alicia Ruiz.                 EL PERIÒDIC D’ANDORRA s’entrega inseparablement amb EL PERIÓDICO DE CATALUNYA

EL PERIÒDIC D’ANDORRA

President: Enric Dolsa.
Director General: 
Josep Anton Rosell Pujol.

ANDORRANA DE PUBLICACIONS

Noms propis

Mora Wealth Management AG, la
gestora de patrimonis suïssa del
grup BIBM, va inaugurar dilluns la
seva oficina al districte financer de
Zuric. Continua el procés d’interna-
cionalització de la banca.

Director general de BIBM
Joan Quera

El Síndic general es troba a Madrid
de viatge oficial per reunir-se amb
els màxims representants de les
dues cambres de què es conforma el
poder legislatiu espanyol. Els contac-
tes institucionals són necessaris.

Síndic general
Josep Dallerès

Efectius de l’Àrea de Policia Crimi-
nal van detenir la setmana passada
un súbdit francès de 34 anys provi-
nent de Còrsega que portava una ar-
ma molt potent carregada d’un cali-
bre gros i del mercat negre.

Director de la Policia
Jordi Lluís

Les fotos dels lectors
Pot enviar com a carta al director fotografies de qualsevol situació que
el sorprengui o de qualsevol deficiència que descobreixi als carrers de
la seva parròquia o de qualsevol altra parròquia o ciutat que visiti.
Enviï-les a l’adreça electrònica redaccio@andorra.elperiodico.com i les
publicarem a la secció dels lectors. Preguem als lectors que amb la
fotografia especifiquin el lloc exacte i la data en què van captar la
imatge, així com una breu descripció dels fets.

oberta
La finestra

NOE

FRANCESC
RODRÍGUEZ

Per molts anys

Editorial L’opinió del diari només s’expressa als editorials.
Els articulistes hi exposen posicions personals.

Cap a una educació
de qualitat

QUE L’EENM FORMI
PART DE LA XARXA
PÚBLICA D’EDUCACIÓ
ÉS UN GRAN PAS

Aquesta implicació,
aquesta participació, ha
estat al pas dels anys
més important

JOSEP ANTON

Ahir vaig tenir l’honor de ser
convidat i de poder assistir a
la celebració d’un aniversa-

ri. Els aniversaris sempre són un bon
moment per reflexionar i valorar tot

allò ocorregut en els anys d’existèn-
cia transcorreguts des del naixe-
ment motiu de celebració, per fer
balanç i valorar aquell esdeveni-
ment que recordem de manera par-
ticular.

En el cas al qual em refereixo, el
40è aniversari de l’Escola Especialit-
zada de Nostra Senyora de Meritxell,
els motius de valoració positiva, de
satisfacció compartida, són innom-
brables. Per expressar-ne algun, per-
meteu-me que digui que aquesta ce-
lebració ha significat per a mi, en
primer lloc, un reconeixement a to-
tes les persones que al llarg d’aquest
temps han cregut en la necessària
participació de tots i cadascun –en-
cara que pugui semblar de forma li-
mitada, que no és el cas– per assolir
una societat millor i un major be-
nestar de la mateixa, especialment

quan es tracta de donar suport a un
col.lectiu que mereix una atenció es-
pecial. Sense aquestes persones, mo-
gudes per l’altruisme i amb una no-
ció clara d’allò que significa el bé
comú, no seria possible avançar de
manera prou decidida en el reconei-
xement dels drets de la persona, dels
drets inherents a tots aquells que
compartim la condició humana.

També crec que ha de ser una ce-
lebració de l’esperança. 40 anys són
molts anys, molts esforços, moltes

individualitats implicades al llarg
del temps per tal d’aconseguir que
unes persones especials puguin gau-
dir de la seva existència en les mi-
llors condicions. I aquesta implica-
ció, aquesta participació, ha estat al
pas dels anys cada cop molt més im-
portant.

Aquest fet no ha de passar desa-
percebut a ningú i ens ha d’encorat-
jar a participar, si encara no ho hem
fet ja, en assolir que aquella rialla,
aquella abraçada que ens ofereixen
els nostres amics especials, sigui ca-
da cop més gran, cada cop més for-
ta. Perquè ells s’ho mereixen i nosal-
tres ens hem de sentir agraïts de ser
mereixedors d’aquestes manifesta-
cions sinceres d’amistat desinteres-
sada. H
Historiador.

redaccio@andorra.elperiodico.com

Q
ue l’educació és una
de les principals
prioritats polítiques
del Govern social-
demòcrata és una

realitat que seria difícil discutir.
I és que durant el dia d’ahir es

van donar a conèixer un parell de
passos més de l’estratègia que
està aplicant l’Executiu que lide-
ra Jaume Bartumeu per poten-
ciar la qualitat de l’ensenyament.
Així, per un costat, i aprofitant la
celebració del 40è aniversari de
Escola Especialitzada Nostra Se-
nyora de Meritxell (EENM), el
polític de la capital va anunciar
que el centre formarà part de la
xarxa pública d’Educació. El pro-
pi Bartumeu va recordar que
aquesta important decisió es justi-
fica pel compliment d’allò que
diu una Carta Magna que sovint
molts obliden: «Comporta l’esco-
larització de l’alumnat amb disca-
pacitat, que és una obligació cons-
titucional», va remarcar. A més,
aquesta intenció declarada ja té

un pla estratègic i de treball ela-
borat pels tècnics del Ministeri
d’Educació, i un termini que, tot i
que encara no s’ha concretat, es
preveu que se situï en un parell
d’anys. De la seva banda, la titular
de la cartera d’Educació, Susanna
Vela, va explicar que el ministeri
ja disposa dels recursos i dels pro-
fessionals per poder fer front a la
integració de l’EENM a la xarxa

pública d’escoles. Però tal com
deiem, aquest no és l’únic avenç
en matèria educativa que es va co-
municar en la jornada d’ahir. I és
que durant l’acte d’inauguració
de la jornada de portes obertes al
Centre de Formació Professional
d’Aixovall, la mateixa Vela va ex-
posar que el ministeri està treba-

llant de forma decidida per tirar
endavant l’homologació de les ti-
tulacions de Formació Professio-
nal, amb la voluntat d’enllestir-ho
abans que finalitzi aquest curs es-
colar. Per tal de formalitzar-ho,
però, Vela va indicar que primer
caldrà publicar els decrets gover-
namentals sobre aquests cursos, i
posteriorment començaran les
negociacions amb els països veïns
perquè aquest voluntat pugui
veure la llum. En aquest sentit,
s’ha de tenir molt en compte que
la regularització de la Formació
Professional és clau per consoli-
dar l’estructura educativa del
país, que, a dia d’avui, en aquest
camp camina força coixa. A la ve-
gada, la tasca que anuncia la mi-
nistra en aquest àmbit ha de ser
concebuda només com un inici
del molt que queda per fer en
aquest terreny. I no hem d’obli-
dar –tal com resa el propi progra-
ma electoral del PS de les passa-
des eleccions– que l’objectiu final
en aquesta parcel.la és el desenvo-
lupament d’un marc legal que ha
d’organitzar i regular la Formació
Professional, elaborant una Llei
de formació professional que inte-
gri la FP reglada, tant la continua-
da com l’ocupacional, instituint
el diploma de Batxillerat profes-
sional.

 

un desenvolupament amb realitat
de futur. ¿Pessimisme o realisme da-
vant una situació bicèfala? Quan es
parla de la sort ida de la cr is i
econòmica és prioritari contemplar
les seqüeles que deixarà en les socie-
tats, però més encara en la trama so-

actual és el que millor pot solucio-
nar les qüestions laborals. Sempre i
quan se’l deixi fer i pugui actuar
amb llibertat i responsabilitat, cosa
que no és fàcil. H
Periodista.

jarosell@andorra.elperiodico.com


